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  Protokół Nr 30/16

z posiedzenia Komisji Gospodarczej z dnia 5 grudnia  2016 r.

Obecni członkowie komisji wg załączonej do protokołu listy obecności, ponadto 
w posiedzeniu uczestniczyli:

- pan Krzysztof Czarnecki – Burmistrz Trzcianki,

- pani Grażyna Zozula – Zastępca Burmistrza Trzcianki,

- pani Joanna Zieńko – Skarbnik Gminy,

- pan Witold Putyrski kierownik Referatu Urzędu Miejskiego Trzcianki, 

- pani Jadwiga Durejko – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej,

- pan Wincenty Kilian – Przewodniczący Komisji Środowiska i  Rozwoju Wsi.

 

Przewodniczący  komisji  stwierdził,  że  do  otrzymanego  wcześniej  porządku 
posiedzenia komisji zostaną wprowadzone punkty:
p.4. Analiza materiałów na sesję.
p.   
Zaproponowany  porządek  posiedzenia   został  przyjęty  bez  uwag  przez 
głosowanie jednogłośnie. Głosowało 10 radnych.

Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia.

2. Przyjęcie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu  Komisji Gospodarczej Nr 29/16 z dnia 21 listopada  
2016 r.

4. Analiza i wypracowanie opinii do projektu  budżetu na 2017 r.

5. Analiza materiałów na sesję.
6. Sprawy wniesione  do komisji.
5.   Zakończenie posiedzenia.
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Ad. 3. Przyjęcie protokołu  Komisji Gospodarczej Nr 29/16 z dnia 21 listopada  
2016 r.

Protokół Nr 29/ 16 z dnia 21 listopada 2016 r. został przyjęty jednogłośnie. 
Glosowało 10 radnych. 

Ad. 4. Analiza i wypracowanie opinii do projektu  budżetu na 2017 r.

Pani Skarbnik Gminy Joanna Zieńko stwierdziła, że do projektu budżetu na rok 
2017  należy  wprowadzić  autopoprawkę.   Gmina  otrzymała,  dopiero  po 
przekazaniu  radnym  projektu  budżetu   gminy  na  rok  2017,  od  Starostwa 
Powiatowego w Czarnkowie informację, że zostanie przekazana kwota  100 tys. 
zł na budowę pływalni. Kwotę tą należy  nanieść w projekcie budżetu na 2017 r. 
zarówno po stronie dochodów i wydatków.  

Komisja  jednogłośnie  przyjęła  zgłoszoną  autopoprawkę.  Za  glosowało  10 
radnych. 

Przewodniczący komisji  radny Tomasz Tomczak zapoznał  z  wypracowanymi 
opiniami  komisji:

1) Spraw Społecznych – komisja zapoznała się  projektem budżetu na rok 
2017 i nie wniosła żadnych uwag,

2) Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji zapoznała się z projektem 
budżetu i przyjęła do wiadomości.

Radna Jadwiga Durejko stwierdziła, że Komisja Rewizyjna także   nie wniosła 
uwag  do  projektu  budżetu  na  rok  2017  i  pozytywnie  zaopiniowała  projekt 
uchwały.

Radny Wincenty Kilian Przewodniczący Komisji  Środowiska i  Rozwoju Wsi 
stwierdził,  że  po  wnikliwej  analizie   komisja  jednogłośnie  pozytywnie 
zaopiniowała projekt budżetu na rok 2017.

Następnie Przewodniczący  komisji  otworzył dyskusję.

Radny Krzysztof Jaworski  zadał pytanie dot. wyglądu lodowiska i skate parku, 
na kiedy to zadanie jest planowane.  Czy lodowisko będzie mobilne.
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Burmistrz Trzcianki stwierdził,  że  jest  możliwość uzyskania pieniędzy na te 
zadania z Lokalnej Grupy  Działania, będzie nabór wniosków odbędzie się w 
roku  2017.  Jest  możliwość  otrzymania  300  tys.  zł.  na  cele  inwestycyjne. 
Inwestycje   czyli  lodowisko  i  skate  park  planuje  się  zlokalizować  przy 
Gimnazjum Nr 1. Planuje się także podłączenie cieplika do kontenerów,   które 
są  postawione  przy  Orliku.  Planuje  się  wybudować  lodowisko  syntetyczne. 
Planuje  się  wybudowanie  nowego  kontenera,  który  spełniałby  role 
wypożyczalni.  Za Orlikiem na obecnej płycie asfaltowej  po jej utwardzeniu i 
oświetleniu  byłby  to  jeden  kompleks.  Animator,  który  zajmuje  się  dzisiaj 
Orlikiem miałby wgląd na wszystko. 

Radny Krzysztof Jaworski stwierdził, że złożył wniosek do budżetu na rok 2017 
odnośnie  dofinansowania  wyjazdów  na  konkursy  i  zawody  ogólnopolskie 
młodzieży  MDK z  terenu  gminy  Trzcianka  na  kwotę  5  tys.  i  nie  widzi 
odzwierciedlenia tego wniosku w projekcie budżetu. Jeśli chodzi   o nową plażę, 
to także składany był wniosek w tej sprawie. Warto byłoby zaplanować zadanie 
nowa plaża. 

Burmistrz Trzcianki stwierdził, że  zgadza się, że MDK otrzymywał środki na 
wyjazdy na konkursy i zawody ogólnopolskie młodzieży MDK z terenu gminy 
Trzcianka,  ale  nie  złożył  gminie  informacji  o  sposobie  rozliczenia  tych 
pieniędzy. Stwierdził, że w roku 2017 MDK może otrzymać pieniądze od gminy 
na ten cel, ale na takich samych zasadach jak inne organizacje pozarządowe. 
Będzie to bardzo przejrzyste. 

Jeśli  chodzi  o  nową  plażę,   to  było  zaplanowane  160  tys.  zł  ale  w  czasie 
tworzenia projektu budżetu nie było informacji od p. Starosty, że nasza gmina 
otrzyma  na  projekt  techniczny  środki   na  pływalnię,  więc  zmuszony  był 
przesunąć środki z nowej plaży na pt pływalni.  Teraz wiemy, że Starosta środki 
przekazał na pt pływalni więc po ogłoszeniu przetargu i wyborze wykonawcy 
gmina będzie wiedziała ile pieniędzy zostanie i będzie można je skierować  na 
nową plażę na wykonanie pomostów. Taki jest zamysł. 

Radny Robert Szukajło stwierdził, że prosi o informację dot.:

1)  Obwodnicy,

2) Placu Pocztowego – rewitalizacja placu,

3)  PKP.
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Burmistrz Trzcianki stwierdził, że jeśli chodzi o Plac Pocztowy, to także mówi 
się o przestrzeni wokół placu. Planuje się zagospodarować targowisko, planuje 
się zrobić zadaszenie targowiska. Targowisko w przyszłości będzie służyło w 
dni targowe jako plac  dla handlujących, a w dni nie targowe jako parking.

 Jeśli  chodzi    o  budynek  PKP,  to  gmina   składała  wnioski  na  utworzenie 
centrum przesiadkowego. Prowadzone były rozmowy z PKP dot.  przekazania 
terenów     na  utworzenie  centrum  przesiadkowego.    Rodzi  się  szansa  na 
złożenie  wniosku  na  utworzenie  centrum  w  roku  2017.     Jeśli  chodzi  o 
obwodnicę, to jest ona określona w studium, za zaplanowane środki ma zostać 
opracowana koncepcja. 

Radny Witold Perski  stwierdził,  że budżet gminy jest  dobrze skonstruowany, 
widzi także wzrost środków w porównaniu z rokiem 2016 na działalność TDK.

Burmistrz Trzcianki stwierdził, że w budżecie TDK są zaplanowane środki na 
organizację Nocy Świętojańskiej, gwiazdą wieczoru będzie zespół Perfekt, także 
zaplanowane są  środki na organizacje  ob.  Chodów 100lecia  Parafii  pw. Jana 
Chrzciciela  Stwierdził,  że  rok 2017 to rok gdzie  planuje  się  zreorganizować 
jednostki kultury w Trzciance w centrum kultury. Materiały komisje otrzymają 
w I kwartale 2017 t. do opinii.

Opinia komisji projektu  budżetu na 2017 r.

  

Komisja  po  zapoznaniu  się  z  opiniami   komisji  Rady  i  dyskusji  wyraziła 
jednogłośnie opinię pozytywną. Za głosowało 10 radnych. 

Ad. 5. Analiza materiałów na sesję.

1. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok. 
Pani Joanna Zieńko stwierdziła, że wprowadza się zmiany w planie dochodów:

1. Zwiększa się plan dochodów o 2.200,00 zł z tytułu dochodów przedszkoli 
z opłat za korzystanie z wyżywienia (1.000,00 zł) oraz z tytułu opłat za żłobek 
(1.200,00 zł).

2. Zmniejsza  się  plan  dochodów  o  340.302,00  zł  z  tytułu 
dotacji celowej z budżetu państwa na zadania własne w dziale 
852  rozdział  85214  §  2030,  na  podstawie  zawiadomienia  od 
Wojewody Wielkopolskiego (pismo Nr FB-I.3111.3 89.2016.4).
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Stwierdziła, że wprowadza się następujące zmiany po stronie wydatków:
Dział 600 Transport i łączność 
Rozdział 60016 drogi publiczne 
gminne
Zwiększa się o 17.000,00 zł plan wydatków na remonty bieżące dróg.

Dział 700 Gospodarka mieszkaniowa
Rozdział 70005 gospodarka gruntami i nieruchomościami
Zmniejsza się o 7.000,00 zł plan wydatków na zadanie: podziały, wyceny,
mapy.

Dział 710 Działalność usługowa 
Rozdział 71004 plany 
zagospodarowania
Zmniejsza  się  o  10.000,00  zł  plan  wydatków  na  plany 
zagospodarowania przestrzennego.

Rozdział 71035 cmentarze
Po rozstrzygnięciu przetargu nieograniczonego na wycinkę i nasadzenia 
drzew na cmentarzu komunalnym pozostały środki w kwocie 2.170,00 
zł, które planuje się przeznaczyć na pokrycie kosztów zużytej wody do 
fontann (dział 900 rozdział 90095 § 4260).

Dział 750 Administracja publiczna
Rozdział 75023 urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu)
Zmniejsza  się  o  6.000,00  zł  wydatki  na  pochodne  od  wynagrodzeń 
pracowników - składki na Fundusz Pracy.

Rozdział 75095 pozostała działalność
Zwiększa się wydatki na koszty egzekucji podatków i opłat lokalnych o 
kwotę 6.000,00 zł.

Dział 801 Oświata i wychowanie
Rozdział 80101 szkoły podstawowe - zadania własne
Na wnioski dyrektorów szkół zmniejsza się o 1.529,00 zł plan wydatków 
na prowadzenie szkół podstawowych oraz wprowadza się przeniesienia 
między paragrafami, w związku z bieżącą realizacją budżetu.

Rozdział 80101 szkoły podstawowe - zadania zlecone
W planie wydatków na pokrycie kosztów obsługi zadania - zakup 
podręczników dla uczniów - przenosi się z § 4300 kwotę 1.046,49 zł do 
paragrafów: § 4010 - 874,70 zł, § 4110 - 150,36 zł, § 4120 - 21,43 zł. 
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Rozdział 80103 oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych
Na wnioski dyrektorów szkół zmniejsza się o 1.086,00 zł plan wydatków 
na prowadzenie oddziałów przedszkolnych przy szkołach 
podstawowych. 

Rozdział 80104 przedszkola
Na wnioski dyrektorówprzedszkoli zwiększa się plan wydatków na prowadzenie 
przedszkoli o 8.035,00 zł oraz wprowadza się przeniesienia między paragrafami 
wydatków w związku z bieżącą realizacją budżetu.

Rozdział 80110 gimnazja - zadania własne
Na wnioski dyrektorów gimnazjów zmniejsza się plan wydatków  na 
prowadzenie gimnazjów o 662,00 zł oraz wprowadza się przeniesienia między 
paragrafami wydatków w związku z bieżącą realizacją budżetu.

Rozdział 80110 gimnazja - zadania zlecone
W planie wydatków na pokrycie kosztów obsługi  na zadania - zakup
podręczników dla uczniów -przenosi się z § 4300 kwotę 777,69 zł
do paragrafów: § 4010 - 650,02 zł, § 4110 - 111,74 zł, § 4120 - 
15,93 zł. 

Rozdział 80148 stołówki szkolne i przedszkolne
Na wnioski dyrektorów szkół zwiększa się o 1.022,00 zł plan wydatków 
na prowadzenie stołówek szkolnych.

Rozdział  80149 realizacja  zadań wymagających stosowania specjalnej 
organizacji nauki i metod pracy dla dzieci w przedszkolach, oddziałach 
przedszkolnych  w  szkołach  podstawowych  i  innych  formach 
wychowania przedszkolnego

Na  wnioski  dyrektorów  placówek  zwiększa  się  o  1.391,00  zł  plan 
wydatków  oraz  wprowadza  się  przeniesienia  między  paragrafami 
wydatków w związku z bieżącą realizacją budżetu.

Rozdział  80150 realizacja  zadań wymagających stosowania specjalnej 
organizacji  nauki  i  metod  pracy  dla  dzieci  i  młodzieży  w  szkołach 
podstawowych,  gimnazjach,  liceach  ogólnokształcących,  liceach 
profilowanych i  szkołach  zawodowych oraz  szkołach  artystycznych - 
zadania własne - zadania własne
Na  wnioski  dyrektorów  szkół  wprowadza  się  przeniesienia  między 
paragrafami oraz zmniejsza się plan wydatków o 2.439,00 zł w związku 
z bieżącą realizacją budżetu.
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Rozdział 80150 realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej 
organizacji  nauki  i  metod pracy  dla  dzieci  i  młodzieży  w szkołach 
podstawowych,  gimnazjach,  liceach  ogólnokształcących,  liceach 
profilowanych i szkołach zawodowych oraz szkołach artystycznych - 
zadania zlecone
W planie  wydatków  na  pokrycie  kosztów  obsługi  zadania  -  zakup 
podręczników dla uczniów - przenosi się z § 4300 kwotę 73,06 zł do 
paragrafów: § 4010 - 61,06 zł, § 4110 -10,50 zł, § 4120 - 1,50 zł.

Dział 852 Pomoc społeczna
Rozdział  85214  zasiłki  i  pomoc  w  naturze  oraz  składki  na 
ubezpieczenie emerytalne i rentowe
W związku ze zmniejszeniem planu dotacji celowej z budżetu państwa 
na wypłaty świadczeń zmniejsza się plan w § 3110 o 340.302,00 zł.

Dział 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki 
społecznej Rozdział 85305 Żłobki
W związku z bieżącą realizacją budżetu wprowadza się przeniesienia 
między  paragrafami  wydatków  oraz  zwiększa  się  o  87,00  zł  plan 
wydatków.

Dział 854 Edukacyjna opieka 
wychowawcza Rozdział 85401 
świetlice szkolne
Na  wnioski  dyrektorów  szkół  wprowadza  się  przeniesienia  między 
paragrafami wydatków oraz zmniejsza się o 2.619,00 zł, w związku 
z bieżącą realizacją budżetu.

Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona 
środowiska Rozdział 90095 pozostała działalność
Na  pokrycie  kosztów  zużytej  wody  do  fontann  zwiększa  się  plan 
wydatków o 2.170,00 zł.

Dochody  i  wydatki  na  wydzielonych   rachunkach  dochodów 
oświatowych jednostek budżetowych  

Wprowadza  się  zmiany  na  wydzielonych  rachunkach  dochodów 
oświatowych  jednostek  budżetowych,  zgodnie  z  załącznikiem  do 
uchwały

Komisja  jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały.  Za 
głosowało 10 radnych. 



8

2.Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wykazu  niezrealizowanych  kwot 
wydatków zamieszczonych w budżecie  gminy  Trzcianka na 2016 rok, 
które nie wygasają z upływem roku budżetowego.

Pani Joanna Zieńko stwierdziła, że zgodnie  z art. 263 ustawy z dnia 27 sierpnia 
2009  r.  o  finansach  publicznych  organ  stanowiący  jednostki  samorządu 
terytorialnego może ustalić wykaz wydatków, które nie wygasają z upływem 
roku budżetowego oraz określić ostateczny termin dokonania każdego wydatku 
ujętego w tym wykazie w kolejnym roku budżetowym. Rada gminy ustala plan 
finansowy  tych  wydatków  w  podziale  na  działy,  rozdziały  klasyfikacji 
wydatków  budżetowych  z  wyodrębnieniem  wydatków  majątkowych.  Środki 
finansowe  na  wydatki  ujęte  w  wykazie  są  gromadzone  na  wyodrębnionym 
subkoncie rachunku bankowego jednostki samorządu terytorialnego.

 W wykazie wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 
ujęto  wydatki  w  wysokości  100.000,00  zł  na  inwestycję  p.n.  „Rozbudowa 
cmentarza  komunalnego  w  Trzciance”.  Ze  względu  na  warunki  pogodowe, 
zgodnie z zapisami umowy na roboty, wymaga przesunięcia termin zakończenia 
inwestycji. Roboty mają być ukończone do końca czerwca 2017 r., natomiast 
środki finansowe zostały zabezpieczone w budżecie 2016 roku.
Środki  w  wysokości  100.000,00  zł  przeznacza  się  na  realizację  zadania 
inwestycyjnego p.n. Rozbudowa cmentarza komunalnego w Trzciance"
Ustala się ostateczny termin realizacji zadania do dnia 30 czerwca 2017 r.

Komisja  jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały.  Za 
głosowało 10 radnych. 

3. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2017 rok.

Komisja zapoznała się z projektem uchwały.

4. Projekt  uchwały  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania  
przestrzennego  miasta  Trzcianki  w  rejonie  ulic:  Konopnickiej, 
Reymonta, Rzemieślniczej.
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Pan Witold Putyrski stwierdził, że przedmiotowy plan miejscowy jest w pełni 
zgodny z wynikami analizy zmian w zagospodarowaniu przestrzennym miasta i 
gminy  Trzcianka.    Obszar  niniejszego  planu znalazł  się  na  liście  obszarów 
wytypowanych do objęcia planami zagospodarowania przestrzennego. 
Plan  uzyskał  pozytywną  opinię  Gminnej  Komisji  Urbanistyczno  - 
Architektonicznej oraz wymagane przepisami odrębnymi opinie i niezbędne 
uzgodnienia. W związku z wnioskami wynikającymi z opinii i uzgodnień do 
projektu planu wprowadzone zostały niezbędne zmiany.
Na etapie wyłożenia projektu planu do publicznego wglądu wpłynęła jedna 
uwaga,  która  w  świetle  przyjętych  rozwiązań  planistycznych  okazała  się 
bezzasadna.  Burmistrz  Trzcianki  zgodnie  z  art.  17  pkt  14  ww.  ustawy o 
planowaniu  i  zagospodarowaniu  przestrzennym  przedstawił  Radzie 
Miejskiej Trzcianki projekt uchwały wraz z załącznikami.
Uchwalenie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta 
Trzcianki w rejonie ulic: Konopnickiej, Reymonta, Rzemieślniczej stworzy 
nowe  podstawy  prawne  do  wydawania  decyzji  administracyjnych 
dotyczących zagospodarowania przedmiotowego obszaru.

Komisja  jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały.  Za 
głosowało 10 radnych. 

5. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej 
Trzcianki na 2017 r. 

Komisja wnioskuje o przesunięcie  na drugi kwartał 2017 r.  z miesiąca listopada 
temat „Analiza i ocena aktualnego  funkcjonowania merytorycznego          i 
organizacyjnego  gminnych  placówek  kultury.  Wypracowanie  ewentualnych 
wniosków w tym zakresie.”  Komisja   jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowała 
wraz z zaproponowaną zmianą  projekt uchwały. Za głosowało 10 radnych. 

Ad. 6. Sprawy wniesione  do komisji.

Pan Krzysztof Czarnecki Burmistrz Trzcianki  stwierdził, że mieszkaniec naszej 
gminy  przy  usuwaniu  wody  ze  stawu  został  porażony  prądem.  Do  chwili 
obecnej trwa jego leczenie na południu Polski, leczenie pochłania bardzo duże 
środki finansowe. Koszty leczenia poszkodowanego w ciągu jednego miesiąca 
wynoszą  ok.  4  tys.  zł.   Żona  poszkodowanego  zwróciła  się  do  Burmistrza 
o przydział mieszkania w Trzciance.  W chwili obecnej żona poszkodowanego 
jest  właścicielem mieszkania  spółdzielczego  ok.  30  metrowego,  dożywotnio 
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w tym mieszkaniu zameldowana jest  także babcia żony poszkodowanego, która 
aktem  notarialnym  przepisała  jej  te  mieszkanie.  Stwierdził,  że  jest  wolne 
mieszkanie na ul. Chełmońskiego ok. 60 m dwupokojowe, kuchnia i łazienka. 
Po remoncie rodzina mogłaby się tam przeprowadzić. Ale jest problem,  rodzina 
nie  jest  na  liście  do  przydziału  mieszkania  komunalnego.  Zgodnie  z 
obowiązującym prawem,  rodzina  jest  także  właścicielem małego mieszkania 
spółdzielczego.   Zwrócił  się  do  radnych   o  poparcie  wniosku  o  przydział 
mieszkania,   tym samym byłaby to pomoc  w tej  ciężkiej  dla  całej  rodziny 
sytuacji. 

Radny Ryszard  Wilant  stwierdził,  że  osobiście  zna  poszkodowanego,  jest  to 
bardzo dobry, porządny człowiek. Jego zdaniem komisja powinna pozytywnie 
zaopiniować wniosek o przydział mieszkania w Trzciance. 

Radny  Witold  Perski  stwierdził,  że  był  to  wypadek losowy,  należy  rodzinie 
pomóc, jego zdaniem rodzinie potrzebne byłby nawet trzy pokoje.

Radny Zygmunt Czarny zadał pytanie odnośnie sytuacji finansowej rodziny.

Burmistrz Trzcianki udzielił odpowiedzi odnośnie  sytuacji finansowej rodziny. 

Komisja  wyraża  zgodę  aby  rodzinie  Greli   przydzielić  mieszkanie 
komunalne    usytuowane  przy  ul.  Chełmońskiego  w  Trzciance.  Za 
głosowało 9 radnych.  

Ad. 7. Zakończenie posiedzenia.

Z uwagi na wyczerpany porządek posiedzenia Przewodniczący komisji zamknął 
posiedzenie.

Protokółowała Przewodniczący komisji

Maria Boduszek Tomasz Michał Tomczak


